

Tobias Paulun appointed as new CEO of EEX

Peter Reitz to step down after 15 successful years as CEO at his own request

Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun has been appointed by the EEX Supervisory Board as the new Chief Executive Officer (CEO) of EEX with effect from 1 August 2026. He follows Peter Reitz, CEO of EEX, who decided not to renew his mandate after 15 years. His term of office will end as scheduled on 31 July 2026. To take on his new role, Tobias Paulun will step down from his current position as CEO of EEX's clearing house European Commodity Clearing (ECC) as of 31 July 2026.

Dr. Thomas Book, Chairman of the Supervisory Board of EEX, comments: *"We are delighted to welcome Tobias Paulun, an outstanding internal candidate with extensive expertise in the energy market, as the new CEO of EEX. With him, we will be able to successfully continue EEX's growth trajectory in the coming years. Throughout his career, he held various positions and played a key role in the innovative extension of the product offering, the strategic development as well as the global growth of both EEX and ECC."*

Tobias Paulun states: *"I would like to thank the Supervisory Board for their trust and look forward to my role as CEO of EEX. "Building Markets Together" is our guiding principle, which I am committed to pursue together with the whole EEX Group team, while growing our business further in cooperation with our expanding global network of customers and partners. Together, we will continue to drive the development of energy markets, and offer our customers the best trading opportunities and efficient solutions for their risk management needs."*

Reflecting on Peter Reitz's 15-year tenure, Thomas Book adds: *"Peter Reitz has been instrumental in shaping EEX's unique success story. Under his leadership, the company has evolved from a local power exchange into a leading marketplace for energy products. In an environment characterised by significant volatility, he has strengthened security and trust in the markets, with a focus on driving the transition to renewables energies through transparent, market-based pricing. On behalf of the entire Supervisory Board, I would like to thank Peter Reitz for his commitment."*

Peter Reitz states: *"I am grateful for the past 15 years, during which I had the privilege of shaping the energy landscape together with our outstanding team, which is now spread across 25 global locations. I am pleased that Tobias Paulun, whom I greatly value from our collaboration on the Management Board, will continue to drive the company's development as CEO."*

Tobias Paulun has been CEO of ECC since 1 April 2023, and is currently member of the Supervisory Boards of EPEX SPOT and Nodal Exchange. He joined EEX Group's product development team in August 2009 and later headed the company's strategy department. From January 2015 to March 2023, he served as Chief Strategy Officer on the EEX Management Board. Over the past decades at EEX Group, he was responsible for the expansion of the product portfolio in line with market needs. In addition, he laid the foundation for major acquisitions and partnerships. Previously, he was also a member of the Management Board of EPEX SPOT and Managing Director Exchange of EEX.

Peter Reitz has been CEO of EEX since 1 August 2011 and previously served as Deputy Chairman on the Supervisory Boards of EEX and ECC. In addition, he is Chairman of the Boards of EPEX SPOT and Nodal Exchange and will continue to represent EEX in these bodies.

A process to appoint a new CEO for ECC has been initiated by the ECC Supervisory Board.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of origin. <https://www.eex.com/de/>

The **European Commodity Clearing (ECC)** is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX and EPEX SPOT and for the partner exchanges BSP, HUPX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpex. More information: www.ecc.de

CONTACT

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

More information:

www.eex.com
www.ecc.de
www.eex-group.com

Tobias Paulun wird neuer CEO der EEX

Peter Reitz beendet nach 15 erfolgreichen Jahren als CEO seine Amtszeit auf eigenen Wunsch

Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun wurde durch den Aufsichtsrat mit Wirkung zum 1. August 2026 zum neuen Chief Executive Officer (CEO) der European Energy Exchange bestellt. Er folgt auf Peter Reitz, CEO der EEX, der sich entschieden hat, nach 15 Jahren sein Vorstandsmandat nicht erneut zu verlängern. Seine Amtszeit endet damit regulär am 31. Juli 2026. Tobias Paulun wird sein derzeitiges Mandat als CEO der European Commodity Clearing (ECC), dem Clearinghaus der EEX, dementsprechend am 31. Juli 2026 niederlegen.

Dr. Thomas Book, Aufsichtsratsvorsitzender der EEX, kommentiert: „*Wir freuen uns sehr, mit Tobias Paulun einen hervorragenden, internen Nachfolger mit umfangreicher Expertise im Energiemarkt zu haben. Mit ihm werden wir den Wachstumskurs der EEX in den kommenden Jahren erfolgreich fortsetzen. Während seiner bisherigen Laufbahn hat Tobias Paulun bereits in verschiedenen Funktionen maßgeblich zur innovativen Ausweitung des Produktangebotes, zur strategischen Weiterentwicklung und zum globalen Wachstum der EEX und ECC beigetragen.*“

Tobias Paulun erklärt: „*Ich danke dem Aufsichtsrat für das Vertrauen und freue mich auf meine Rolle als CEO der EEX. „Building Markets Together“ ist unser Leitbild, das ich mit dem gesamten Team der EEX Group fortführen und in unserem wachsenden, globalen Netzwerk mit Kunden und vielfältigen Partnern weiter ausbauen werde. Zusammen werden wir auch zukünftig aktiv die Entwicklung der Energiemarkte gestalten, um unseren Kunden optimale Handelsmöglichkeiten und effiziente Lösungen für ihr Risikomanagement zu bieten.*“

Mit Blick auf die 15-jährige Amtszeit von Peter Reitz ergänzt Thomas Book: „*Peter Reitz hat die einzigartige Erfolgsgeschichte der EEX entscheidend geprägt. Unter seiner Führung hat sich das Unternehmen von einer regionalen Strombörse hin zu einem führenden globalen Energiemarktplatz entwickelt. In einem Umfeld, das über Jahre von großer Volatilität geprägt war, hat er Sicherheit und Vertrauen in die Märkte gestärkt. Sein Fokus war, die Transformation zu erneuerbaren Energien durch transparente, marktbasierte Preise voranzutreiben. Im Namen des gesamten Aufsichtsrats danke ich Peter Reitz für sein Engagement.*“

Peter Reitz erklärt: „*Ich bin dankbar für die vergangenen 15 Jahre, in denen ich gemeinsam mit unserem tollen Team an nunmehr 25 Standorten weltweit die Energielandschaft mitgestalten durfte. Ich freue mich, dass Tobias Paulun, den ich durch unsere Zusammenarbeit im Vorstand sehr schätze, zukünftig als Vorstandsvorsitzender die Entwicklung des Unternehmens weiter gestalten wird.*“

Tobias Paulun startete im August 2009 in der Produktentwicklung der EEX Group und leitete später die Strategieabteilung. Von Januar 2015 bis März 2023 bekleidete er die Position des Chief Strategy Officer im Vorstand der EEX. Seit dem 1. April 2023 ist er CEO der ECC. Er war verantwortlich für die Erweiterung des Produktangebotes im Einklang mit den Kundenbedürfnissen. Darüber hinaus stellte er die Weichen für wesentliche Zukäufe und Kooperationen. Er war außerdem Mitglied des Vorstands der EPEX SPOT, tätig als Börsengeschäftsführer der EEX und ist Mitglied in den Aufsichtsräten von EPEX SPOT und Nodal Exchange.

Peter Reitz ist seit dem 1. August 2011 CEO der EEX und war zuvor stellvertretender Vorsitzender in den Aufsichtsräten der EEX und ECC. Darüber hinaus ist er Vorsitzender in den Aufsichtsräten von EPEX SPOT und Nodal Exchange und wird die EEX weiterhin in diesen Gremien vertreten.

Ein Verfahren zur Besetzung der Position des CEO der ECC wurde durch den Aufsichtsrat der ECC initiiert.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX und die EPEX SPOT sowie für die Partnerbörsen BSP, HUPX, NORTEXCO, SEEPEX und SEMOPx. Mehr Informationen: www.ecc.de

KONTAKT
EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

Weitere Informationen:
www.eex.com
www.ecc.de
www.eex-group.com